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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 20. marts 2014 stillet 
følgende spørgsmål nr. 597 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares.  
 
Spørgsmål nr. 597:  
’’Vil ministeren oplyse, om behandling med medicinsk cannabis i Holland sker 
på baggrund af lægemiddelloven eller anden lovgivning?” 
 
Svar: 
Jeg har i anledning af spørgsmålet indhentet en udtalelse fra Sundhedsstyrel-
sen. Styrelsen oplyser, at styrelsen ikke har en detaljeret indsigt i de hol-
landske regler på området, men kan henvise til hjemmesiden for det hol-
landske Kontor for medicinsk cannabis (”Bureau voor Medicinale Canna-
bis”).  
 
Sundhedsstyrelsen oplyser, at det fremgår af denne hjemmeside, at det 
efter den hollandske opiumslov (”Opium Act”) principielt er ulovligt at be-
sidde narkotika. Loven opdeler narkotika i to kategorier. Kategori I er hår-
de stoffer (”hard drugs”) og kategori II er bløde stoffer (”soft drugs”). Can-
nabis er omfattet af kategori II. Der findes en række undtagelser i denne 
lov for sundhedspersoners og apotekers udlevering af cannabis samt for 
dyrkning af og kliniske forsøg med cannabis m.v. 
 
Det hollandske kontor for medicinsk cannabis informerer på deres hjem-
meside læger om, hvornår det kan være relevant at udskrive medicinsk 
cannabis til patienter som lindring af en række symptomer. Kontoret anfø-
rer samtidigt, at der er meget lidt klinisk forskning på området, hvorfor der 
er tale om erfaringer fra enkelte læger og patienter og lovende forskning i 
mindre skala. Ifølge hjemmesiden bør en læge kun ordinere cannabis til 
medicinsk brug, hvis standardbehandlingen og registrerede lægemidler ik-
ke har den ønskede virkning eller giver for mange bivirkninger. Det er op 
til lægen at vurdere hvilke tilstande hos en patient, der ville kunne have 
gavn af en behandling med cannabis til medicinsk brug. 
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